
Високи представник се састао са генералним секретаром УН-а
Гутерешом

Високи представник Валентин Инцко се састао јуче са генералним секретаром УН-а Антонијом Гутерешом
како  би  са  њим  разговарао  о  развоју  ситуације  у  Босни  и  Херцеговини  и  упознао  га  са  својим
полугодишњим извјештајем који ће данас презентовати Савјету безбједности УН-а.

Током састанка, високи представник је нагласио да органи власти на свим нивоима требају да поштују
Дејтонски мировни споразум.

„Током протеклих седмица, један ентитет је једнострано предузео кораке на успостављању резервног
састава полиције, што је изазвало негативну спиралу неповјерења која за посљедицу има продубљивање
подјела у БиХ. Они не би требали да наставе са успоставом резервног састава полиције, него би требали да
започну дијалог са агенцијама за провођење закона на државном и на нивоу Федерације БиХ“, рекао је
високи представник.

Високи представник Инцко је такође нагласио потребу да се политички лидери фокусирају на окончање
процеса  формирања  власти  на  свим  нивоима  након  прошлих  избора,  те  да  значајније  побољшају
функционалност БиХ на државном нивоу, када процес формирања власти буде завршен.

„Међународна заједница очекује да ће нови органи власти бити формирани што прије. Најважније је то да
БиХ  постане  функционалнија  и  ефикаснија.  Оспоравање  институција  на  државном  нивоу  и  приче  о
државности ентитета, отцјепљењу и цртању нових граница морају одмах да престану. Осим тога, позивам
надлежне власти да проведу преостале судске пресуде, као што су оне Европског суда за људска права у
предмету Сејдић-Финци и другим предметима, као и одлуке уставних судова, а поготово оне које се односе
на једнакоправност свих конститутивних народа или на спречавање дискриминације Осталих,“ рекао је
високи представник.

https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d1%81%d0%b5-%d1%81%d0%b0%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%be-%d1%81%d0%b0-%d0%b3%d0%b5%d0%bd%d0%b5%d1%80-2/
https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d1%81%d0%b5-%d1%81%d0%b0%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%be-%d1%81%d0%b0-%d0%b3%d0%b5%d0%bd%d0%b5%d1%80-2/


Фокус би требао да буде на помирењу, владавини права, стабилности и просперитету, на добробит свих
народа и грађана у БиХ.

Високи представник је захвалио генералном секретару на његовој дугогодишњој и континуираној подршци
и опредјељењу за мир и стабилност у Босни и Херцеговини.


